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Protokół z XXXV sesji Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 22 lutego 2022 r. - projekt 

XXXV sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 
Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadził Przewodniczący 
Rady Gminy Pawłowice Damian Herman. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Ad. 1 
Otwieram 35 sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja jest transmitowana online 
oraz nagrywana. Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt 
Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji, utrwalane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie artykułu 20 ust. 1b ustawy o 
samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ustęp 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 
Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na 
stronie BIP gminy Pawłowice. Witam wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji. Witam 
Wójta i Zastępcę Wójta, Kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, Sołtysów, 
Radnych Powiatowych, Komendanta i Zastępcę Komendanta Komisariatu Policji w 
Pawłowicach. Witam stypendystów, którym na dzisiejszej sesji zostaną wręczone stypendia 
za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym. Witam mieszkańców, którzy 
obserwują obrady poprzez transmisję. Radnych proszę o potwierdzenie obecności na 
tabletach. Stwierdzam, że w obradach uczestniczy 14 radnych. Pan radny Woryna 
usprawiedliwiał się.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Zanim przejdziemy do kolejnego punktu, czyli przedstawienia porządku sesji odbędzie się 
jeszcze wręczenie stypendiów przyznanych na podstawie Regulaminu programu 
stypendialnego Sportowiec oraz nagród i wyróżnień przyznawanych przez gminę Pawłowice 
za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym zgodnie z uchwałą Rady Gminy 
Pawłowice. Nie sposób nie wspomnieć przy okazji właśnie zakończonych igrzysk 
olimpijskich, że to właśnie zawodnicy naszego gminnego klubu reprezentowali Polskę na 
zimowych młodzieżowych igrzyskach olimpijskich w Lozannie 2 lata temu. Zapraszam 
stypendystów. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo, my od 2008 roku przyznajemy stypendia dla sportowców. I tak jedne 
stypendia przyznawane są w sesji wiosennej, drugie w sesji jesiennej. Więc w tym roku 
pierwsza sesja pierwszych nagrodzonych tutaj przed nami. W tym roku zostało przyznane 
7 stypendium dla sportowców, 1 wyróżnienie. Przez te ostatnie lata tych nagród przyznano 
27 a stypendiów 185. W tym roku zgodnie z uchwałą kapituła wybrała spośród zgłoszonych 
wniosków 7 osób. W skład tej kapituły wchodzi i przewodniczy jej przewodniczący Rady 
Pan Damian Herman. W jej skład wchodzą również m.in. przewodniczący komisji stałych 
rady gminy i Pani Danuta Wasak, która koordynowała sprawy komisji stypendialnej i tej 
kapituły. Stypendyści otrzymają tutaj dyplomy, otrzymają nagrody, ale najważniejsze to 
umowę na stypendium, które będzie wypłacane przez 10 najbliższych miesięcy. Po 
zakończeniu ceremonii Pani Danuta Wasak poprosi tutaj Państwa na podpisanie tej umowy. 
I jako pierwsze stypendium dla Antoniego Galant, zawodnika Jastrzębskiego Klubu 
Hokejowego GKS Jastrzębie za osiągnięcie II miejsca w Mistrzostwach Polski żaków 
starszych w sezonie 2020/2021. Następny dyplom jest dla Roberta Kamińskiego, dla 
którego przyznano stypendium. Jest to zawodnik klubu curlingowego i zajął trzecie miejsce 
w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych. Serdecznie gratulujemy. Następne stypendium 
i następny dyplom z wyróżnieniem jest dla Kamila Musioła, również w dyscyplinie curling, 
4 miejsce w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych. Serdecznie gratulujemy. Kolejne 
stypendium wyróżnienie dla Magdaleny Herman, zawodnika klubu sportowego też KS 
Warszowice za zajęcie trzeciego miejsca w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych w 
curlingu. Serdecznie gratulujemy. Kolejne stypendium dla Pana Szymona Rokity zawodnika 
klubu sportowego Warszowice za zajęcie 4 miejsca w Mistrzostwach Polski Juniorów 
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Młodszych również w curlingu. Serdecznie gratulujemy. Następny dyplom i następne 
stypendium jest dla Kamila Rokity również Klub Sportowy Warszowice, za zajęcie 4 miejsca 
w Mistrzostwach Polski Juniorów Młodszych w curlingu. Serdecznie gratulujemy i dalszych 
sukcesów życzymy. Kolejne stypendium wyróżnienie dla Pana Juliusza Szwedy zawodnika 
klubu sportowego w Warszowice za zajęcie 4 miejsca w Mistrzostwach Polski Juniorów 
Młodszych w curlingu. Serdecznie gratulujemy. Zostało przyznane również jedno 
wyróżnienie i to jest dla Krystiana Piątyszka zawodnika Pawłowickiego Klubu Karate 
Kyokushin za zajęcie 3 miejsca w mistrzostwach świata w karate Kyokushin. Serdecznie 
gratulujemy tutaj stypendium nie ma, jest za to upominek.  

Wręczenie stypendiów uwieńczono pamiątkowym zdjęciem. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dalszą część pozwolę sobie prowadzić na siedząco. Nawiązując jeszcze bardzo dziękuję za 
to, że gmina Pawłowice jest tak otwarta na sport i mam nadzieję, że to jeszcze olimpijczycy 
tutaj gdzieś kiedyś zawitają. Przechodzimy w takim razie do punktu drugiego.  

Ad. 2 
Przedstawię porządek sesji.  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIV sesji z dnia 25 stycznia 2022 r. 

4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 
międzysesyjnym. 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 
międzysesyjnym. 

6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Pawłowice na lata 2022-2028. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/337/2021 Rady Gminy 
Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy  
dla niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Pawłowice oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Pawłowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji polegających na budowie 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pawłowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

14. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zakończenie obrad.  

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad. W związku z tym przechodzimy do 
punktu trzeciego.  
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Ad. 3 
Zatwierdzenie protokołu z 34 sesji z dnia 25 stycznia 2022 roku. Projekt protokołu radni 
mieli udostępniony na tabletach, jest udostępniony w BIP-ie, nie wpłynęły żadne poprawki, 
w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

Ad. 4 
Poproszę Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Grzegorza Cyrulika o odczytanie wykazu 
pism jakie wpłynęły do Rady w okresie między sesjami. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym to jest od 25 
stycznia do 22 lutego 2022. Pismo numer 1 do wiadomości wniosek do Państwowej 
Inspekcji Pracy o przeprowadzenie postępowań wyjaśniających w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym Pawłowice. Uchwały Rady Miejskiej w Pszowie, Rady Gminy Wyry, Rady 
Miasta w Wyszkowie, Rady Gminy Psary w sprawie podjęcia apelu dotyczącego zapewnienia 
jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do 
przypadających im zadań. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Pawłowicach za rok 2021. Pismo Państwa Szweda o udostępnienie korespondencji w 
sprawie dyrekcji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Pawłowicach. Wniosek Dyrektora 
Niepublicznego Przedszkola Jaś i Małgosia o zmianę uchwały Rady Gminy Pawłowice w 
zakresie zniesienia rozliczeń kwartalnych. Odpowiedź Wójta Gminy Pawłowice na zadane 
pytanie dotyczące podjętych działań podjętych w sprawie wniosku nauczycieli. Zaproszenie 
na 37 sesję Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 9 lutego 2022. Informacja dotycząca 
udostępnienia mieszkańcom rozkładów jazdy linii autobusowych. Wniosek Rady Powiatu 
Pszczyńskiego o informację na temat stanu porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy 
Pawłowice za rok 2021. Uchwała Rady Gminy Psary z dnia 27 stycznia 2022 w sprawie 
apelu o rozważenie zasadności proponowanych zmian w prawie oświatowym. Następne 
pismo, do wiadomości skarga na naruszenie dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Pawłowicach. Wniosek Organizacji Międzyzakładowej NSZZ Solidarność o podjęcie działań 
w sprawie nieprzestrzegania prawa oświatowego i prawa pracy przez Dyrektora Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Pawłowicach. Pismo nauczyciela Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Pawłowicach w sprawie podjęcia działań ukierunkowanych na poprawę 
jakości pracy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Pawłowicach i ostatnie pismo jakie 
wpłynęło, to jest odpis orzeczenia z dnia 28 października 2021 w sprawie skargi kasacyjnej 
Wojewody Śląskiego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach w 
sprawie ze skargi Wojewody Śląskiego na uchwałę Rady Gminy Pawłowice z dnia 17 grudnia 
2019 w przedmiocie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 
To były wszystkie pisma, które wpłynęły do Rady Gminy. Dziękuję bardzo. 

Ad. 5 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Punkt piąty, poproszę Pana Wójta, Panią Zastępczynię Wójta o informację 
z działalności między sesjami. 

ZASTĘPCA WÓJTA JOANNA ŚMIEJA 

Sprawozdanie za okres między sesyjny obejmuje czas od 25 stycznia do 22 lutego, czyli 
do dnia dzisiejszego. W zakresie wykonania budżetu na dzień 31 stycznia dochody zostały 
wykonane w granicach 11,7% planu, natomiast wydatki to 6,5% planu. Zadłużenie na 
dzień dzisiejszy Gminy wynosi 3 676 000 zł. W referacie podatków w okresie 
międzysesyjnym zakończono prace związane z wymiarem podatku dla osób fizycznych na 
rok bieżący. W sumie wydano 7 036 decyzji. W zakresie inwestycji dróg gminnych: 
Przebudowa drogi do pól ul. Myśliwska w Pawłowicach - trwa wybór wykonawcy projektu 
dla przebudowy drogi. Został złożony również wniosek na dofinansowanie tej inwestycji do 
Urzędu Marszałkowskiego. Wnioskowane dofinansowanie to 235 000 zł. Druga inwestycja 
to Zapłocie etap pierwszy od ul. Górka do mostu. Aktualnie trwa sprawdzanie ofert 
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złożonych do tego przetargu. Czekamy również na potwierdzenie dofinansowania z 
funduszu dróg lokalnych. Przebudowa ulicy Podlesie Pielgrzymowice i ulica boczna w 
Jarząbkowicach - złożono wniosek do programu Polski Ład o dofinansowanie na kwotę  
5 000 000 zł. Prace, które odbywają się na drogach innych zarządców na terenie gminy to 
przebudowa mostu i budowa ronda w Krzyżowicach. Trwają prace związane z budową 
ronda. Termin zakończenia prac do końca września bieżącego roku. 16 lutego w okresie 
międzysesyjnym odbyło się spotkanie z mieszkańcami drogi gminnej ulicy Zwycięstwa, 
przedstawicielami kopalni i firmy wykonawczej w celu podjęcia kroków do zabezpieczenia 
terenów przed zalewaniem. Kolejna inwestycja to Przebudowa drogi wojewódzkiej 933 od 
obwodnicy do skrzyżowania z ulicą Niepodległości w Jastrzębiu-Zdroju Bziu. W tym temacie 
17 lutego Wójt uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Miejskim w Jastrzębiu-Zdroju, na 
którym firma działająca na zlecenie Jastrzębskiej Spółki Węglowej przedstawiła projekt 
przebudowy tej drogi. Z uwagi na występowanie szkód górniczych Jastrzębska Spółka 
Węglowa proponuje naprawę drogi od obwodnicy Pawłowickiej do ulicy Orlej i przebudowę 
ulicy Zgodnej. Temat alternatywnej drogi wzdłuż linii kolejowej nie uzyskał akceptacji 
Jastrzębskiej Spółki Węglowej. Wójt Gminy wnioskował, aby w projektowaniu Przebudowy 
drogi uwzględnić ścieżkę pieszo rowerową łączącą Pawłowice z Jastrzębiem. Kolejna 
inwestycja to projekt chodnika ul. Wyzwolenia, który jest już gotowy. Aktualnie czekamy 
na realizację tegoż zadania przez Powiatowy Zarząd Dróg. W celu połączenia ścieżki pieszo-
rowerowej z Pszczyny do Pawłowic wnioskowano również do Powiatu o zaprojektowanie 
ścieżki pieszo-rowerowej od drogi Krajowej 81 wzdłuż ulicy Pszczyńskiej do ścieżki pieszo-
rowerowej wzdłuż ulicy Wodzisławskiej. W temacie całorocznego utrzymania dróg trwa 
ocena ofert na remonty cząstkowe dróg gminnych oraz ogłoszony został przetarg na 
remonty wielkopowierzchniowe. Otwarcie ofert 25 lutego nastąpi. W zakresie oświetlenia 
drogowego zlecono prace polegające na zaprojektowaniu oświetlenia wzdłuż ulicy 
Ekologicznej w Krzyżowicach oraz na Osiedlu Pawłowice, przy ulicy Wojska Polskiego. 
Podpisano umowę na budowę oświetlenia ulicznego przy ulicy Rzecznej etap drugi w 
Pielgrzymowicach oraz przy ulicy Gruntowej, również etap drugi w Pielgrzymowicach. 
Ogłoszono zaproszenie do składania ofert na budowę oświetlenia ulicznego wzdłuż 
chodnika przy DW 938 na odcinku od ul. Owocowej w Jarząbkowicach w kierunku ulicy 
Zawadzkiego w Golasowicach drugi etap tego zadania. W temacie poprawy efektywności 
energetycznej w gminie, który jest realizowany w gminie etap drugi, aktualnie wymieniono 
już 75% opraw na tym zadaniu. Inwestycje, które realizowane są w gminie. Trwa realizacja 
budowy sali gimnastycznej wraz z rozbudową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Krzyżowicach. Termomodernizacja wraz z przebudową budynku ośrodka zdrowia przy ulicy 
Górniczej w Pawłowicach. Trwają tam prace wewnątrz budynku. Na zewnątrz pozostała 
tylko do rozbiórki jeszcze rampa podjazdowa. Zakup wraz z zabudową urządzeń 
zabawowych do centrum rekreacji przy boisku sportowym w Golasowicach - zostanie 
podpisana umowa na realizację tego zadania. W temacie przebudowy placu zabaw przy 
Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Golasowicach. Trwa procedura pozyskania ofert na 
wykonanie dokumentacji projektowej. W temacie Rozbudowy Przedszkola Publicznego w 
Pielgrzymowicach został złożony wniosek, zgłoszenie robót niewymagających pozwolenia 
na budowę dla budowy placu zabaw przy przedszkolu oraz drugi wniosek pozwolenia na 
budowę dla robót związanych już z rozbudową budynku przedszkola. W temacie 
modernizacji pomieszczeń kuchennych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Pawłowicach 
podpisano umowę z wykonawcą dokumentacji projektowej. Adaptacja pomieszczeń w 
Zespole Szkolno-Przedszkolnym, adaptacja pomieszczeń w Szkole Podstawowej w 
Pielgrzymowicach w związku z realizacją programu unijnego Laboratoria Przyszłości 
podpisano umowę z wykonawcą prac projektowych. Budowa skateparku w Warszowicach 
pierwszy etap zostanie podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowej. 
Opracowanie dokumentacji zabudowy urządzeń wysiłkowych przy placu zabaw ulica 
Stawowa w Warszowicach - w najbliższym czasie nastąpi już podpisanie umowy. 
Zagospodarowanie terenu w Pawłowicach, przy ulicy Biskupa Pawłowskiego - podpisano 
umowę z wykonawcą dokumentacji projektowej. Budowa Wodnego placu zabaw w 
sołectwie Osiedle Pawłowice - najtańszy oferent odstąpił od podpisania umowy. Wystąpiono 
do kolejnego wykonawcy o wyrażenie zgody na wybór oferty. Wykonawca dnia 21 
wczorajszego wyraził zgodę. Budowa sceny z zadaszeniem i widownią przy Szkole 
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Podstawowej w Pielgrzymowicach - złożono dwie oferty, najtańsza na 765 000 zł. 
Przebudowa kotłowni w Szkole Podstawowej w Pielgrzymowicach - otwarcie ofert nastąpiło 
wczoraj. Wpłynęło 6 ofert, najtańsza na kwotę 550 000 zł. Remont dachu i elewacji Domu 
Ludowego w Jarząbkowicach - otwarcie ofert również miało miejsce wczoraj. Wpłynęły trzy 
oferty, najtańsza na kwotę 649 000 zł. W zakresie zadań wodociągowo-kanalizacyjnych 
ogłoszono zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla 
następujących zadań: Przebudowa sieci wodociągowej ulica Krótka Warszowice, 
Przebudowa kanalizacji sanitarnej ul. Wyzwolenia Pawłowice, Budowa sieci wodociągowej 
przy ulicy Cieszyńskiej DW 938 do ulicy Rolniczej w Jarząbkowicach, Budowa kanalizacji 
sanitarnej ulicy Rydzów w Warszowicach. Obecnie trwa weryfikacja ofert i uzupełnienie 
brakujących dokumentów ze strony oferentów. Natomiast w sołectwie Pawłowice nadal 
trwają prace przy budowie sieci wodociągowej w rejonie ul. Zjednoczenia. Łącznie 
zrealizowano już 1900 m. Przypomnę termin zakończenia zadania to 29 kwiecień. Złożony 
również został wniosek do Polskiego Ładu na poprawę bezpieczeństwa przeciwpożarowego 
na terenie gminy, na łączną kwotę 6 000 000 zł oraz drugi wniosek został złożony na 
poprawę jakości wody pitnej na terenach PGR-owskich w Gminie Pawłowice. Wniosek został 
złożony na kwotę 5 000 000 zł. W okresie międzysesyjnym Gminny Zespół Komunalny 
oprócz cyklicznych spraw związanych z remontami bieżącymi dróg lokalnych, ścieżek 
rowerowych, usuwanie wiatrołomów zrealizował w okresie ferii zimowych prace remontowe 
i malarskie na placówkach oświatowych. W referacie gospodarki przestrzennej geodezji i 
mienia trwa procedura sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części sołectwa Warszowice w gminie Pawłowice dla etapu drugiego. Projekt planu po 
wprowadzeniu poprawek wynikających ze złożonych uwag został pozytywnie uzgodniony 
przez 4 instytucje i obecnie przygotowywany jest do przedłożenia na komisje Rady Gminy. 
W Referacie Ochrony Środowiska zakupiono 198 budek lęgowych dla ptaków. Budki te 
zostaną rozdystrybuowane do szkół. Podpisano umowę z Narodowym Funduszem Ochrony 
Środowiska na dofinansowanie zbiórki i zagospodarowanie folii rolniczej, dofinansowanie w 
kwocie 15 000 zł ogółem. Do końca lutego prowadzony jest również nabór na demontaż i 
utylizację azbestu. W gminie działa nowy PSZOK - 6 dni w tygodniu jest czynny. Został 
złożony też wniosek o płatność końcową. Budowa PSZOK-u wyniosła ogółem 1 150 000 zł 
w tym dofinansowanie do budowy PSZOK- u wyniosło blisko 950 000 zł. Funkcjonowanie 
punktu Ekodotacji w Urzędzie Gminy przyczyniło się do ilości złożonych wniosków przez 
naszych mieszkańców do programu czyste powietrze. W samym czwartym kwartale 2021 
roku właściciele nieruchomości złożyli aż 84 wnioski, co w przeliczeniu na ilość posiadanych 
budynków dało nam 45 lokatę w Polsce i 36 w województwie śląskim. Dane pochodzą z 
informacji polskiego alarmu smogowego. W zakresie spraw oświaty i wychowania: 
otrzymaliśmy już umowę do podpisania na sfinansowanie zakupu 41 komputerów dla dzieci 
z rodzin popegeerowskich. Przyznana została nam kwota 102 000 zł. Odbyło się również 
posiedzenie komisji stypendialnej zgodnie z Regulaminem programu stypendialnego 
Sportowiec, przyznano 7 stypendiów sportowych na okres 10 miesięcy na łączną kwotę 23 
400 zł. W ramach profilaktyki zdrowotnych realizowane są zajęcia dla dzieci i młodzieży 
podczas ferii zimowych. Zorganizowano dodatkowe punkty szczepień w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących, gdzie zaszczepiło się 65 osób oraz w Urzędzie Gminy gdzie trwa dzisiaj 
szczepienie w Urzędzie Stanu Cywilnego od godz. 14:00 do 17:00. Od 19 stycznia do 31 
stycznia z punktu wymazowego uruchomionego przy budynku Spółdzielni Mieszkaniowej 
skorzystało aż 723 osoby. W Ośrodku Pomocy Społecznej na bieżąco mieszkańcom gminy 
świadczona jest pomoc zarówno w ramach pomocy społecznej, funduszu alimentacyjnego 
oraz świadczeń rodzinnych. Dzieci ze świetlicy Różowe Okulary również miały 
zorganizowane zajęcia podczas ferii zimowych. Niestety tylko troje dzieci chciało 
uczestniczyć w tych zajęciach. Osoby bezdomne przebywające na terenie gminy otrzymują 
wsparcie w postaci gorącego posiłku, odzieży używanej oraz schronienia. Od 4 stycznia 
mieszkańcy gminy mogą ubiegać się o nowe świadczenie - dodatek osłonowy. Aktualnie 
złożono 231 wniosków. W Gminnym Ośrodku Sportu z piątku na sobotę z powodu silnego 
wiatru została zerwana część pokrycia z dachu Centrum Multidyscyplinarnego. Nikt nie 
odniósł szkód. Na miejscu zebrał się gminny sztab kryzysowy, przyjechała Policja i 
jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Pawłowicach. Zdecydowano, że obiekt zostanie 
zamknięty, a teren wokół lodowiska i skateparku zabezpieczony taśmą. Pracownicy 
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Gminnego Ośrodka Sportu całodobowo monitorowali sytuację oraz demontowali 
wyposażenie. W celu uniknięcia szkód niezwłocznie zorganizowano firmę do demontażu 
poszycia. Demontaż poszycia trwa od dzisiejszego rana. Przygotowano również 
dokumentację w celu ogłoszenia przetargu. Inwestycja ta była planowana u nas w budżecie 
wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022-2023. Jednakże silny wiatr troszeczkę te 
działania nam przyspieszył. Na te zadanie planujemy pozyskać środki finansowe z 
Ministerstwa Sportu w konkursie, który zostanie ogłoszony na wiosnę. Gminna Biblioteka 
Publiczna w okresie międzysesyjnym wraz z filiami zorganizowała Spotkanie miłośników 
historii, Spotkanie z dziennikarzem reporterem Markiem Sygaczem. Odbyły się warsztaty 
dla najmłodszych z pisarką książek dziecięcych. W sołectwie Osiedle Pawłowice odbywają 
się cykliczne spotkania kreatywnych pań. Gminna Biblioteka Publiczna organizuje zajęcia 
dla dzieci podczas ferii zimowych. Filia Pielgrzymowice w ramach darowizny otrzymanej z 
Jastrzębskiej Spółki Węglowej w kwocie 5 000 zł zakupiła meble niezbędne do wyposażenia 
kącika dziecięcego. Gminny Ośrodek Kultury zorganizował szereg wydarzeń, koncertów. 
Odbywały się cotygodniowe spotkania dla seniorów. Trwają zorganizowane dla grup zajęcia 
oraz ferie zimowe dla dzieci. Odbyły się również imprezy z inicjatywy lokalnej organizowane 
przez KGW Pielgrzymowice oraz mieszkańców sołectwa Osiedle Pawłowice. Ponadto 31 
stycznia z powodu silnych wichur, w Urzędzie Gminy mieliśmy dłuższą awarię zasilania. 
Programy komputerowe do obsługi mieszkańców praktycznie cały dzień nie były czynne. 4 
lutego w Urzędzie odbyło się spotkanie w sprawie organizacji Śląskiego Święta Karpia, 
które planowane jest na niedzielę 18 września. 4 lutego na antenie Radia Katowice 
emitowana była pierwsza audycja w bieżącym roku z gminy. Kolejna jest planowana na 4 
marca. 7 lutego odbyło się spotkanie wójta z sołtysami, na którym omówiono wszystkie 
bieżące sprawy oraz ustalono termin zebrania wiejskiego sprawozdawczo-wyborczego w 
sołectwie Golasowice. 17 lutego w Powiecie odbyło się spotkanie w sprawie nowych zadań 
nałożonych na samorząd a wynikających z ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych. Do 
Starostwa Powiatowego i Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach skierowano pismo 
wskazujące trzy lokalizację, w których gmina może zakwaterować uchodźców. Te 
lokalizację to Dom Ludowy Jarząbkowice, Dom Ludowy Pniówek oraz Gminny Ośrodek 
Sportu jako miejsca awaryjne. Gmina Pawłowice również jest partnerem projektu 'Śląskie 
przywracamy błękit'. Jest to kompleksowy program ochrony powietrza dla województwa 
śląskiego. Program będzie trwał od bieżącego roku od 1 marca do 2027. Od 21 lutego do 
4 marca na całym terytorium Rzeczpospolitej Polski obowiązuje trzeci stopień alarmowy 
Charlie CRP. 22 lutego dzisiejszego poranka odbyło się spotkanie Gminnego zespołu 
zarządzania kryzysowego, na którym omówione zostały zadania i przedsięwzięcia do 
wykonania. Dziękuję. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Poprosiłbym jeszcze o sprawozdanie Zastępcę Komendanta Pana Sebastiana Dzidę. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMANA Pani Wójcinie dziękujemy. 

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN DZIDA 

Dzień dobry Państwu. Chciałem przedstawić Państwu analizę stanu bezpieczeństwa na 
terenie gminy Pawłowice za okres od 25 stycznia do 20 lutego 2022 roku. Jeśli chodzi o 
przestępstwa w siedmiu wybranych kategoriach dotyczących kradzieży, włamań mieliśmy 
5 tego typu zdarzeń, z czego najważniejsze są powiedzmy sobie 3 takie zdarzenia, a 
mianowicie 27 stycznia, a następnie 14 lutego 2022 roku w Warszowicach przy ulicy Borki 
doszło do kradzieży mienia z terenu posesji. To jest nieczynna stadnina koni w obydwu 
przypadkach sprawcy tych przestępstw zostali zatrzymani na gorącym uczynku. Natomiast 
mienie, które skradli zostało odzyskane i zwrócone właścicielowi. Mieliśmy jeszcze jedną 
kradzież sklepową. Było to 9 lutego w Pawłowicach przy ul. Prostej 10. Tam doszło do 
kradzieży alkoholu wartości 1 300 zł. Dzięki zaangażowaniu będącego wtedy na wolnym 
policjanta z Komendy Powiatowej Policji w Żorach udało się odzyskać skradzione mienie. 
Jeżeli chodzi o wykroczenia w tych samych kategoriach odnotowaliśmy 8 tego typu 
zdarzeń. Były to 4 kradzieże paliwa ze stacji paliw, 3 kradzieże sklepowe, 1 kradzież tablicy 
rejestracyjnej. Zdarzenia drogowe jakie miały miejsce w analizowanym okresie łącznie było 
ich 13, z czego 12 były to kolizje drogowe i jeden wypadek drogowy, do którego doszło 16 
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lutego 2022 roku w Pawłowicach przy ul. Zjednoczenia. Tam doszło do zderzenia dwóch 
samochodów. Dwie osoby zostały poszkodowane. Jeśli chodzi o wykroczenia jakie miały 
miejsce jako inne wykroczenia na terenie naszej gminy, policjanci ujawnili wykroczenia i 
ukarali w nich 136 osób mandatami. Wobec 61 osób zastosowali pouczenie, a w sześciu 
przypadkach skierowano wnioski do sądu o ukaranie. Łącznie policjanci w tym okresie 
przeprowadzili 480 interwencji policji. W analizowanym okresie dokonaliśmy zatrzymania 
8 osób. W dwóch przypadkach byli to nietrzeźwi kierujący. W jednym przypadku osoba 
poszukiwana, no i 5 osób zatrzymanych w ramach przestępstw kryminalnych. To wszystko. 
Dziękuję. 

Sprawozdania + informacja Komisariatu Policji – zał. nr 2 do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Dziękuję bardzo. Przy tej okazji jeszcze chcielibyśmy uczynić parę spraw. Poproszę Pana 
Wójta o wprowadzenie do tematu. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Panie Przewodniczący również zapraszam tutaj. Szanowni Państwo pewne zmiany 
następują na naszym Komisariacie Policji w Pawłowicach. Okazuje się, że w Pawłowicach 
jest kuźnia oficerów, kuźnia talentu, ale niestety te awanse niektóre są poza nasz 
Komisariat Gminy Pawłowice i tak Komendant Sebastian Popielarz, który jeszcze do końca 
miesiąca pełni funkcję Komendanta Komisariatu Policji w Pawłowicach będzie awansował 
do Komisariatu Policji w Pszczynie. Serdecznie tutaj zapraszamy w imieniu radnych, w 
imieniu Urzędu Gminy i w imieniu moim, chcę serdecznie podziękować Komendantowi za 
pracę, za trud włożony w działalności tutaj środowiskowa na terenie gminy. Te 3 lata tutaj 
przepracowane, blisko 2 lata jako Komendant Komisariatu Policji, zaowocowały nie tylko 
jak to mieszkańcy mówią mandatami, ale pewnym zabezpieczeniem na terenie naszej 
gminy. W tym momencie chcemy podziękować za tą pracę oczywiście listem 
gratulacyjnym. Serdecznie gratuluję awansu i również dziękujemy za współpracę tutaj z 
nami na sesji i nie tylko. Serdecznie dziękujemy. 

KOMENDANT KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN POPIELARZ 

Dzień dobry Państwu no i do widzenia. Dziękuję za te 3 lata na początku tak jak Pan Wójt 
wspomniał jako Zastępca Komendanta, od zeszłego roku jako Komendant. Teraz 
Komendant Powiatowy powołał mnie na nowe stanowisko Naczelnika Wydziału Prewencji. 
Jest to największy wydział w Pszczynie. Przyjąłem propozycje, cieszę się z tego bardzo. 
Jeszcze bardziej cieszę się z tego, że Państwa poznałem, że dobrze nam się 
współpracowało. Z Panem Wójtem, z Panią Wójt, z radnymi, z sołtysami. Dziękuję bardzo. 
Życzę zdrowia sukcesów i dużo spokoju. Dziękuję bardzo. 

WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 

Szanowni Państwo, ale nasz Komisariat, nie może być w próżni. Również zostały nominacje 
przydzielone przez Komendanta Powiatowego Policji. Będziemy mieć tu własnego 
człowieka, który już też od 3 lat pracuje w Komisariacie. Jako zastępca dał się z pozytywnej 
strony poznać, nie tylko na sesjach, ale również i w terenie. Życzymy mu pomyślności. 
Serdecznie gratulujemy. Tą funkcję komendant obejmie teraz jeszcze jako zastępca od 1 
marca. Oczywiście szef potrzebuje zastępcy więc zastępcę komendanta również 
Komendant Powiatowy Policji wyznaczył, będzie nim Pan Paweł Mucha. Znamy go od 
szesnastu lat. Tutaj pracuje szczególnie na osiedlu, także serdecznie gratulujemy awansu. 

ZASTĘPCA KOMENDANTA KOMISARIATU POLICJI W PAWŁOWICACH SEBASTIAN DZIDA 

Dziękuję bardzo za możliwość zabrania głosu. Natomiast trochę nie przygotowałem się do 
tego, ale tak czy inaczej wiadomo policja swoje działania, swoje zadania musi realizować, 
niezależnie od tego kto nią kieruje. Ja ze swojej strony myślę, że nasza współpraca jako 
Komisariatu plus Państwa jako samorządu gminnego będzie układała się na podobnym, a 
myślę że nawet na lepszym poziomie. Natomiast wydaje mi się, że Policjanci z Pawłowic są 
na tyle zaangażowani w służbę i teraz przy zmianach, jakie miały miejsce już w zeszłym 
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roku czyli po prostu nowe władze, które przyszły do nas do Pszczyny. Oni sami widzą, że 
są bardziej doceniani, ale my od nich wymagamy też więcej. Jest to realizowane, co widać 
w naszych sprawozdaniach no i całej pracy jaka jest realizowana przez naszych 
policjantów, bo to nie jest tylko służba kryminalna, ale też równie duża zasługa jest służby 
prewencji, dzielnicowych, którzy są widoczni w terenie, którzy mają kontakt ze 
społeczeństwem. No i efekty tego są wymierne. Natomiast ze swojej strony chciałem 
podziękować Komendantowi Popielarzowi za współpracę tutaj w komisariacie, no i myślę, 
że nasza współpraca z Powiatem jako naczelnikiem nadzorującym służbę prewencji, całą 
służbę prewencji, nie tylko Komendy Powiatowej, ale też naszego Komisariatu będzie 
układać się w miarę dobrze, a myślę że bardzo dobrze. Dziękuję bardzo. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN 

Tak jest moi drodzy. W związku z tym, że było czuć tutaj parcie na awans i na sukces, ze 
swej strony chciałbym podziękować Panu Komendantowi Sebastianowi Popielarzowi za 
pracę włożoną w naszej gminie. Chociaż przyznam, że nie zdążyłem się nawet przyzwyczaić 
do Pana Komendanta w tej funkcji. Tak szybko awansuje. Nie wiem czego życzyć nowemu 
Komendantowi Panu Sebastianowi Dzida, bo z jednej strony chciałbym może pobyć z nim 
trochę dłużej, ale z drugiej strony również życzę samych sukcesów i jak najmniej pracy. 
Jedno z drugim może się łączyć. I oczywiście Panu Mucha również życzę, ażeby z nami 
mógł współpracować z uśmiechem na twarzy. Dziękuję bardzo.  

Ad. 6 
W takim razie poproszę przewodniczących komisji o informacje. Przewodniczącą Komisji 
Gospodarki i Mienia Komunalnego Panią Karolinę Szymaniec - Mlicką. 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI GOSPODARKI I MIENIA KOMUNALNEGO KAROLINA 
SZYMANIEC-MLICKA 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła 
dwa spotkania 8 lutego i 21 lutego. 8 lutego w części wspólnej z Komisją Działalności 
Społecznej radnym zostało przedstawione narzędzie do monitorowania osiadania terenu 
opracowane przez firmę Satim. Opiniowaliśmy także projekty uchwał w sprawie zmian w 
budżecie gminy oraz w wieloletniej prognozie finansowej. Rozmawialiśmy nad zmianami w 
zakresie rozliczeń dla przedszkoli niepublicznych. Zmiany te mają polegać na przejściu z 
rozliczeń kwartalnych na rozliczenia roczne. Dyskutowaliśmy także o temacie 
powracającym co jakiś czas na posiedzenia rady gminy o dostępności torów basenowych 
w Gminnym Ośrodku Sportu. A w części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia 
Komunalnego omawialiśmy postępowania sądowe, których stroną jest, bądź była gmina 
Pawłowice oraz ugody pozasądowe z ostatnich trzech lat. W dniu 21 lutego radni przekazali 
defibrylatory członkom Ochotniczych Straży Pożarnych Krzyżowice i Jarząbkowice, a 
następnie opiniowaliśmy projekt uchwały w zakresie dotacji dla niepublicznych przedszkoli 
oraz opiniowaliśmy projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok i 
wieloletniej prognozie finansowej, co było efektem rozstrzygnięcia przetargów. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  

Dziękuję bardzo. Pana Zbigniewa Dusza poproszę jako przewodniczącego Komisji 
Działalności Społecznej. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ ZBIGNIEW DUSZA  

Komisja Działalności Społecznej na spotkaniu 8 lutego omawiała funkcjonowanie placówek 
szkolnych i przedszkolnych na terenie gminy w dobie pandemii. 21 lutego temat był 
wspólny, który przedstawiła Pani przewodnicząca. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  

Dziękuję bardzo. Poproszę panią wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej Panią Helenę 
Materę. 

WICEPRZEWODNICZĄCA KOMISJI REWIZYJNEJ HELENA MATERA  
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Dziękuję. Komisja Rewizyjna odbyła jedno spotkanie drugiego lutego. Tematem była 
analiza i ocena realizacji uchwał podjętych w 2021 roku. Drugim tematem była kontrola i 
realizacja zgłoszonych wniosków skarg i petycji przez Radę. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  

I na koniec Pana Tomasza Żuchowskiego przewodniczącego Komisji skarg wniosków i 
petycji. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI SKARG WNIOSKÓW I PETYCJI TOMASZ ŻUCHOWSKI 
Dziękuję. Komisja spotkała się w okresie międzysesyjnym jeden raz ósmego lutego. 
Przedmiotem komisji była petycja Fundacji im. Nikola Tesli z siedzibą w Białymstoku, która 
wzywała Radę Gminy Pawłowice do przyjęcia następujących uchwał: zakazującej 
stosowania maseczek ochronnych, zakazującej stosowania kwarantann i izolacji, 
zakazującej stosowania szczepionek mRNA. Komisja po przeprowadzeniu dyskusji 
postanowiła, by nie uwzględniać petycji wnioskodawcy. Dziękuję. 

PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN Dziękuję bardzo. Przystępujemy do 
rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał 
omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego wraz z Komisją 
Działalności Społecznej w dniu 8 i 21 lutego radni mają udostępnione na tabletach a 
mieszkańcy mają je widoczne w BIP-ie.  

Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 
na lata 2022-2028. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Gospodarki i Mienia Komunalnego 4 głosy za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący oraz 
Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za i 1 głosie wstrzymującym. Czy ktoś chciałby 
podjąć dyskusję w tym temacie. W związku z tym przystępujemy do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Pawłowice 
na lata 2022-2028. Pan Grzegorz również ma problemy techniczne. W międzyczasie w 
takim razie powiem jeszcze to, co w zasadzie chciałem powiedzieć przy Komendancie, że 
związku z tym, że tak wszyscy w okolicy awansują myślę że promocja mogłaby wymyślić 
slogan w typie gmina Pawłowice trampoliną do awansu. Ewentualnie coś w tym stylu, ale 
nawet w takiej gminie czasami złośliwość rzeczy martwych występuje.  

Uchwała nr XXXV/363/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2022-2028 została podjęta 11 głosami za. 
Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (11) Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, 
Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
PRZECIW (3) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Andrzej Szaweł  
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 

Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/337/2021 Rady Gminy Pawłowice 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2022. Projekt uchwały został 
również pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 4 głosy 
za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący oraz Komisję Działalności Społecznej 5 głosów 
za, 1 głos wstrzymujący. Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym punkcie? 
Dyskutowaliśmy dosyć emocjonalny wczoraj, więc dzisiaj przechodzimy w takim razie do 
głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/337/2021 Rady 
Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2022.  

Uchwała nr XXXV/364/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/337/2021 
Rady Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na 
2022 rok została podjęta 9 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
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ZA (9) Zbigniew Dusza, Irena Grabowska, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława 
Pietrek, Karolina Szymaniec - Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
PRZECIW (3) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Andrzej Szaweł 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Fojcik, Janusz Harazin 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 

Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy dla 
niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie Pawłowice oraz trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich 
programów i wykorzystania. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki 
i Mienia Komunalnego 8 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś 
chciałby zabrać głos w tym punkcie. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy dla 
niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie gminy Pawłowice oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

Uchwała nr XXXV/365/2022 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z 
budżetu gminy dla niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Pawłowice oraz 
trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 5 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, 
Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-
Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Pawłowice. Wszystkie proponowane zmiany uchwały zostały indywidualnie głosowane na 
Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego i Komisji Działalności Społecznej w dniu 18 
stycznia. Każda zmiana przegłosowana większością głosów została wprowadzona do 
projektu uchwały. Czy ktoś chciałby zabrać głos. W związku z tym przechodzimy do 
głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Pawłowice.  

Uchwała nr XXXV/366/2022 w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie gminy Pawłowice została podjęta 13 głosami za. Uchwała 
stanowi zał. nr 6 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian 
Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 
Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Czakon 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinią Komisji Gospodarki i 
Mienia Komunalnego 9 głosów za, Komisji Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy znajdzie 
się chętny, ażeby podjąć dyskusję w tym temacie. W związku z tym przechodzimy do 
głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 



11 
 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Uchwała nr XXXV/367/2022 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
została podjęta 12 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (12) Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, Helena Matera, 
Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, 
Tomasz Żuchowski 
PRZECIW (1) Grzegorz Cyrulik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Dariusz Czakon 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji polegających na budowie 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pawłowice. Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego 6 głosów za i 3 
głosów wstrzymujących oraz Komisję Działalności Społecznej 6 głosów za. Czy ktoś 
chciałby zabrać głos w dyskusji. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad 
podjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji polegającej na budowie 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Pawłowice.  
 
Uchwała nr XXXV/368/2022 w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji 
polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy 
Pawłowice została podjęta 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, 
Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-
Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję skarg wniosków i petycji 5 głosami za. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tym punkcie. W związku z tym przechodzimy do głosowania nad podjęciem 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  
 
Uchwała nr XXXV/369/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta 12 
głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
Wyniki imienne: 
ZA (12) Grzegorz Cyrulik, Zbigniew Dusza, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Damian Herman, 
Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, 
Tomasz Żuchowski 
PRZECIW (1) Dariusz Czakon 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Szaweł 
NIEOBECNI (1) Krzysztof Woryna 
 
Ad. 14 
Informacje Wójta i przewodniczącego Rady. Czy Pan Wójt ma informacje do przekazania. 
 
WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL 
Nie, dziękuję.  
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
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Dziękuję, ja również nie miałbym nic do dodania w takim razie przechodzimy do punktu 
15. 
Ad. 15 
Wolne głosy i wnioski. Poproszę Pan Grzegorz Cyrulik. 
 
WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK 
Ja bym miał króciutkie pytanie, czy w związku z tym, że zerwany został namiot na 
lodowisku, czy jesteśmy ubezpieczeni od silnych wiatrów w tym przypadku.  
 
ZASTĘPCA WÓJTA JOANNA ŚMIEJA  
Nie jestem pewna, czy akurat tutaj będzie odszkodowanie nam przysługiwało, w każdym 
bądź razie ubezpieczenie majątku gminy mamy od wichur też. 
 
WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  
Dziękuję bardzo. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję. Pan Andrzej Szaweł poproszę. 
 
RADNY ANDRZEJ SZAWEŁ  
Dziękuję. Ja będę do Pana Wójta się zwracał jako sołtys. Chciałem Panie Wójcie bardzo 
Panu podziękować za doświetlenie skrzyżowania ulic Łąkowa i Stawowa. A dziękuję tylko 
dlatego, że bardzo szybko zostało to zrobione. Sytuację wszyscy znamy jaka tam była. Ja 
to poruszałem na spotkaniu, na komisji, ze w innych miejscach też jest potrzeba, ale nie 
znowu tyle tych świateł, ale po mojej interwencji Pan bardzo szybko zadziałał i za to Panu 
dziękuję. Ale temat Panie Wójcie nie jest zakończony. Doskonale wszyscy o tym wiecie ile 
razy już o tym mówię, mówię o radarze przed skrzyżowaniem, mówię ewentualnie o 
sygnalizacji świetlnej. Także ostatnie pisma, które ja posłałem w 2001 roku z 200 
podpisami do Głównego Inspektoratu Transportu Drogowego. Odpowiedź dostałem, że na 
razie nie ma mowy. Pan też dostał takie pismo wcześniej. Tych pism poszło już kilkanaście, 
ale efekt na razie nie jest zadowalający. Także Panie Wójcie ja będę Pana dalej naciskał i  
prosił w tym temacie o rozmowy. W końcu może to pęknie i zostanie tam zabudowany albo 
radar albo oświetlenie. Tak tam nie może być. Tam w ogóle nie można przejechać. Tam 
nie chodzi o wypadki. Ja to kilka razy powtarzałem, tu chodzi o rolników, którzy nie umieją 
się włączyć do ruchu, przejechać na drugą stronę. Także jest taka fajna piosenka Panie 
Wójcie "Liczę na Ciebie Ojcze" a ja Panu powiem - liczę na Ciebie Wójcie. Dziękuję bardzo. 
 
WÓJT GMINY PAWŁOWICE FRANCISZEK DZIENDZIEL  
Panie radny, Panie sołtysie Pan rozpoczął oczywiście, te starania dalej trwają. Ponieważ 
były przyznane środki finansowe dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na 
doświetlenie przejść tam gdzie są przystanki autobusowe i to zostało wykonane tak jak Pan 
zauważył być może nawet z nadmiarem bo 16 punktów świetlnych na tych dwóch 
przejściach przez DK81. Jest to bardzo dobrze doświetlone. Oczywiście koszt utrzymania 
czyli energii elektrycznej będzie po naszej stronie, ale jest ustna deklaracja Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oddziału Wysoki Brzeg, że czynią starania, aby to 
wspomniane przejście, przejazd przez drogę ulica Stawowa Łąkowa w Warszowicach 
również zostało jeszcze lepiej niż to Pan jak mówi „Wójt zrobił” i być może z dodatkowymi 
ułatwieniami dla przejazdu, dla przejścia. Dziękuję. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN  
Dziękuję. Tych naciskających nas będzie więcej Panie Wójcie. Czy ktoś jeszcze chciał 
zabrać głos?  
 
WICEPRZEWODNICZĄCY RADY GMINY GRZEGORZ CYRULIK  
Może jeszcze króciutko Panie Wójcie. Bo te sygnalizacje te oświetlenia tych przejść jeszcze 
nie są skończone i taka prośba, bo tamte nasze drogi troszkę zostały zniszczone przy tych 
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pracach, żeby dopilnować żeby firma się nie wyprowadziła z Pawłowic i nie zostawiła 
bałaganu na drogach. Taka prośba tylko. Dziękuję bardzo. 
 
PRZEWODNICZĄCY RADY GMINY DAMIAN HERMAN Dziękuję.  
W związku z wyczerpaniem punktów kończę 35 sesję Rady Gminy. 


